
 

PROTOKÓŁ NR 1/2022 

ZE SPOTKANIA KĘTRZYŃSKIEJ SPOŁECZNEJ RADY DO SPRAW OSÓB 

NIEPEŁNOSPRAWNYCH W DNIU 20 MAJA 2022 R.  

 

  

          W dniu 20 maja 2022 r. o godz. 10.00 w budynku Warsztatów Terapii Zajęciowej przy  

ul. Budowlanej 5 w Kętrzynie odbyło się posiedzenie Kętrzyńskiej Społecznej Rady do spraw 

Osób Niepełnosprawnych.  

          W posiedzeniu uczestniczyło 5 członków Rady: Przewodnicząca Alina Koleśnik-Nykiel, 

Zastępca Przewodniczącej Marzenna Utko oraz członkinie rady: Grażyna Kocisz, Bogumiła 

Bzdera i Alina Ławrywianiec. Na posiedzenie zaproszono również pracownika Wydziału 

Rozwoju Miasta Eryka Berharda, panią Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych 

Katarzynę Kopeć wraz z dwoma pracownikami tego wydziału, jak również wszystkich członków 

Młodzieżowej Rady Miejskiej, niemniej jednak z zaproszenia skorzystali: Daria Hartkiewicz, 

Aleksandra Dunaj i Nikola Barszcz. 

          Posiedzenie zgodnie z Regulaminem Rady otworzyła Przewodnicząca, która powitała 

zebranych członków oraz gości i stwierdziła ważność zebrania. Członkowie Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych i Młodzieżowej Rady Miejskiej zapoznali się wzajemnie ze sobą i 

zaznajomili ze swoimi celami statutowymi. Następnie odczytano porządek obrad, który został 

przegłosowany jednogłośnie za jego przyjęciem. 

           Kolejnym punktem było zapoznanie się z protokołem z poprzedniego posiedzenia, 

każdy z członków nie wniósł żadnych uwag i został on podpisany przez Przewodniczącą Rady. 

           Przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu obrad tj. omówienia planowanych 

inwestycji pod względem dostępności dla osób niepełnosprawnych. W tej kwestii poprosiła o 

zabranie głosu przez pana Eryka Berharda – pracownika Wydziału Rozwoju Miasta, który 

przekazał informację, że w ostatnim czasie w mieście zostały zrealizowane bądź są w trakcie 

realizacji inwestycje, które wspierają funkcjonowanie osób niepełnosprawnych. Te inwestycje 

to: budowa drogi wewnętrznej na zapleczu budynków przy ul. Mielczarskiego, przebudowa ulicy 

Ogrodowej i budowa Parku Ekologicznego. Pan Eryk Berhad poprosił Radę o wyrażenie swojej 

opinii w zakresie budowy krawężników przy przejściach dla pieszych, czy powinny być 

zlicowane z jezdnią i chodnikiem „na zero”. Wyjaśnił, że w standardzie będą użyte płytki 

prowadzące i płytki „stop”, z uwagi na to, aby osoby niedowidzące i niewidzące, wiedziały w 

którym miejscu zaczyna się przejście dla pieszych i następuje wejście na jezdnię. Rada ds. 

osób niepełnosprawnych jednogłośnie stwierdziła, że płytki w pełni zabezpieczą interesy osób 

niewidzących, a podwyższony krawężnik może być problematyczny dla osób na wózkach lub 

z niepełnosprawnością ruchową. Następnie przeszedł do omówienia kolejnej inwestycji, czyli 

Parku Ekologicznego, w którym powstaną: łąka kwietna, trasa edukacyjna, a także oświetlenie 



 

oraz monitoring. Przewidziana jest również budowa pochylni w celu poprawienia dostępności 

parku dla osób niepełnosprawnych.  

Pani Bogumiła Bzdera zadała pytanie, na jakim etapie jest inwestycja Parku Ekologicznego. W 

odpowiedzi pan Eryk Berhard przekazał, że w tym momencie opracowywana jest dokumentacja 

techniczna. Jeżeli chodzi natomiast o wspomniane wcześniej przejścia dla pieszych, to przed 

przejściami w celu poprawy bezpieczeństwa będą zamontowane tzw. „kocie oczy”, natomiast 

samo oznakowanie pionowe tzw. „wzbudne”, będzie koloru żółtego i dodatkowo pulsujące. Na 

tym wypowiedź pana Eryka zakończyła się, członkowie Rady nie mieli więcej pytań odnośnie 

inwestycji. Pan Eryk opuścił posiedzenie a Przewodnicząca przechodząc do kolejnego punktu 

programu oddała głos pani Bogumile Bzderze, która oprowadziła członków Rady i gości po 8 

pracowniach znajdujących się w Warsztatach Terapii Zajęciowej: pracowni umiejętności 

społecznych i przygotowania zawodowego, pracowniach: gospodarstwa domowego, 

plastycznej, ceramicznej, ślusarskiej, stolarskiej, dziewiarskiej oraz krawieckiej. 

               W kolejnym punkcie obrad omówiono organizację Paraolimpiady, w szczególności 

skupiono się na ustaleniu tego, kto ma być zaproszony oraz jak długo Paraolimpiada ma trwać. 

Ustalono, że impreza będzie jednodniowa i zostaną na nią zaproszeni goście z poza miasta 

Kętrzyn.  

              Następnie poruszony został temat wydruku książeczek na temat pomocy osobom 

niepełnosprawnym. Zaproponowano, aby wydruk książeczek został sfinansowany w ramach 

otwartego konkursu ofert ogłoszonego przez Burmistrza Miasta Kętrzyn i aby w książeczkach 

zawrzeć uwagi i tematy poruszone na poprzednich posiedzeniach przez panią Ewę 

Maksymowicz.  

              Pani Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych - Katarzyna Kopeć przekazała 

informację o wszystkich ogłoszonych konkursach przez Burmistrza Miasta Kętrzyn i zachęciła 

do składania ofert. 

             Przy braku innych tematów do dyskusji posiedzenie zakończono a Przewodnicząca 

podziękowała za spotkanie. 

 

 

Przewodnicząca Rady 

(-) Alina Koleśnik-Nykiel 

 

                                                                         
 

 

 

 

 

Sporządziła: Alina Ławrywianiec  


